
 
 

Distrikt 3 Midt-Østjylland 

 

Ældre Sagen 

Snorresgade 17-19 

2300 København S 

Tlf. 33 96 86 86 

aeldresagen@aeldresagen.dk 

www.aeldresagen.dk 

 Gavebeløb til Ældre Sagen kan fratrækkes 

efter gældende skatteregler. 

Giro 450-5050 

 

 

Referat af distriktsledelsesmøde m/koordinatorer d. 13.6.2025   

Vester Allé 8, 8000 Aarhus C 

Kl. 9.30-13.00 
 

 

Tilstede: Erik Christensen, Alex Ravn, Dan Bakmand Jensen, Hans Jørgen Nielsen-Kudsk, 

Dorthe Sandst, Eva Holmberg Terkelsen, Jeanette Pilt Ulriksen, Britt Kirk, Kim Røssner 

Hansen og Ann Brewster Rosendahl 

Afbud:  Kurt Jensen, Karin Skovgaard Sørensen, Lise Bjerglund og Tine Ørnebjerg Pedersen 

Ordstyrer: Dan Bakmand Jensen 

Referent Dorthe Sandst 

 

Kaffe og brød kl. 9.30-10.00  

Velkomst v/formand Erik Christensen og præsentationsrunde (nyvalgt distriktsledelse og  

2 nye koordinatorer: Ann Brewster Rosendahl, Motion og sundhed og Kurt Jensen, IT.). 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

Ingen kommentarer. 

   

2. Godkendelse af referat fra 16.1.2025 (se hjemmeside under distriktsledelse) 

Ingen bemærkninger. 

   

3. Nyt fra ledelsen, herunder: 

• Orientering fra distriktsformands- og næstformandsmøde 04.06.25 i 

sekretariatet 

 Lars Linderholm fortalte at AI fylder rigtig meget. ÆS har en konsulent tilknyttet, 

som meget gerne tager ud for at vejlede og fortælle om rammerne for at benytte 

AI. Der kommer nogle retningslinjer inden sommerferien om hvad vi må og ikke 

må anvende AI til. 

 Der afholdes distriktstræf på Vingstedcentret i Vejle d. 28.-29.1.2026. Inviteret er 

distriktsledelse og koordinatorer inden for bestemte fagområder. Ikke inviteret er 

medlemmer af sundhedsudvalg og områderedaktører, medmindre de betragtes 

som del af ledelsen. Web-masterne burde også inviteres. Temaet er magi i mødet 

mellem mennesker. 

 Der er kommet en ny fordelingsnøgle for distrikternes økonomi: Parametrene er: 

Basisbeløb, antal lokalafdelinger, antal kvadratkilometer og antal frivillige. D3 

modtager ca. 372.000 kr. årligt. 

 Rekruttering af koordinatorer: Målet bør være 2 på hver plads. 
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• Opfølgning på og referat af årsmødet 24.04.25 (se hjemmeside under 

distriktsledelse) 

Pkt. 5 – distriktets fremtidige virke: 

 Højere prioritering af delegeretmødet: Mødet er på dagsorden på distrikts-

forsamlingsmøderne i august og november. 

 Fokus på kommunal og regionsvalget: Punktet vil blive taget op til august. 

Sundhedsudvalget har udsendt invitation til møde i Bjerringbro.  

I Silkeborg og Randers varetages diverse tiltag af koordinationsudvalget. 

 Vi opfordrer til at personer i D3 melder sig til Sundhedsudvalget. 

 Distriktsledelsen udfærdiger en skrivelse til lokalafdelingerne for at høre om der 

er ønske om at modtage besøg fra distriktsledelsen. 

 Der skal tages stilling til nyhedsbrevet senere – både hvad angår format og 

relevans. 

 Værtskaberne er fordelt i august og november. I august vil distriktsledelsen 

yderligere lave plan for 2026. 

 Dan er tovholder for revision af folder, men arbejdet bør vente til efter november. 

 Anbefalingen er 2 temamøder pr. fagområde, men økonomien spiller også ind, så 

ét indholdsrigt møde er også fint. 

  

• Opfølgning på og noter fra temadag 15.05.25 for ledelsen, koordinatorer 

m.fl.  

Vi besluttede at tema for augustmødet var projektet i Randers og indledende drøftelse 

af delegeretmødet bl.a. om eventuelle forslag eller eventuelle kandidater 

 

• Henvendelse fra lokalformand Sigfred Jensen, Samsø (vedhæftet 

indkaldelse) 

 Sigfreds oplæg skal ses som et oplæg til et større tværgående samarbejde som 

udtrykt på årsmødet. Håbet er at øge deltagelsen fra de enkelte lokalafdelinger, øge 

kendskabet til distriktet og give inspiration til den enkelte lokalbestyrelse. 

 Forslaget har økonomiske konsekvenser og kan indebære deltagerbetaling. Er der 

tid og resurser til at deltage i et sådant tiltag? Er det logistisk muligt? 

 Vi bør facilitere at lokalafdelinger (hele bestyrelser) mødes - måske to og to. 

 Kan ledelsen lave et koncept, som den rejser ud med til lokalafdelingerne? Temaet 

skal være det organisatoriske ved bestyrelsesarbejde og hvordan man styrker 

samarbejdet. Det skal give inspiration samt mulighed for diskussion (er der særlige 

hensyn eller forhold i dette område?). Kan der evt. plukkes i kurset ”Styrk 

lokalbestyrelsen”? 

 Emnet tages op på distriktsforsamlingsmødet i august. 

 Hvis vi vælger at medsende brevet, skal det ledsages af vores anbefaling. 

 Svaret til Sigfred er at vi vil arbejde videre med det, der giver mening. 

 

• Værtskaber for de to kommende distriktsforsamlingsmøder 

Se pkt. 6 nedenfor. 

  

• Ændring af folder om Distrikt 3 

Dan er tovholder for revision af folder, men arbejdet bør vente til efter november. 
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4. Nyt fra koordinatorer m.fl.   

• Ældre og sundhedspolitik  

 Eva: Ikke noget nyt siden sidst. Kim sender snart brev ud til koordinatorer med 

dato for deres møde i december. 

 Jeanette: Ad hoc arbejdet er afsluttet og forslag skal nu op på delegeretmøde.   

På møde i Odense fik Jeanette input til brug ved diverse tiltag op til regionsvalget.  

Der er udsendt invitation til møde i Bjerringbro til lokale formænd, næstfor-

mænd, distriktet og PIU. 

  

• IT-området 

 Dan: 62 deltagere fra 17 ud af 30 afdelinger deltog i arrangement d. 3.6. Det var 

en interessant dag med temaet velfærdsteknologi, herunder præsentation af en 

ny Linucare alarm.  

 

• Motion og sundhed 

 Britt: Der er lavet program for temadag d. 19.9. på SOSU-skolen i Randers. 

Invitation skal sendes til alle formænd og næstformænd samt dem i listeværk-

tøjet, der har med sundhed og motion at gøre. Britt forventer deltagelse af  

40-50 personer. Prisen kan holdes til beløbet for forplejning – dvs. ca. 100 kr. 

pr. person. 

 Ide til kommende temadag: Motion og børnebørn. 

  

• Social/humanitær 

 Karin arbejder på noget, men havde meldt afbud til mødet. 

 

• Webmaster 

 Dan arbejder på at få lov til at få moderniseret distriktshjemmesiderne. 

 

5. Nyt fra kassereren 

• Der mangler bilag for 2 temadage (trods rykkere har Silkeborg Kommune ikke sendt 

regninger ud endnu i år). Herudover har vi brugt 14% af budgettet ÅTD.  

• Budget på distriktsforsamlingsmøder: 25.000 kr. Forbrug ÅTD: 12.000 kr. 

• Budget på temadag for ledelsen: 15.000 kr. Forbrug ÅTD: 3.500 kr. 

 

6. Distriktsforsamlingsmøder d. 28.8. i Silkeborg og 13.11. i Randers 

• Invitation til mødet i Silkeborg skal udsendes inden sommerferien. 

• Første programpunkt er et kvarters indlæg fra Silkeborg. 

• Hernæst inspirationsoplæg om projektet i Randers v/Hans Jørgen og Annette. 

• Deltagerne skal blandes på forhånd, og spørgsmålene kan omgrupperes så ikke alle 

borde får den samme rækkefølge. 

• Sluttidspunkt skal være senest 15:30. 

  

7. Eventuelt 

 Intet. 

 

8. Afslutning og næste møde 

  

Næste møde: Torsdag d. 11.12. kl. 9.30-13.00.    


